

СОДЕРЖАНИЕ

РАЗДЕЛ I. ЯЗЫКОЗНАНИЕ

<i>Балацкая Ю. Ю.</i> Фазовая парадигматика русских глагольных фразеологизмов.	6
<i>Воронина Л. В.</i> Вопросы релевантности референта и референтного выражения антецедентно-анафорического комплекса, реализующего семантику цели в политическом дискурсе.	16
<i>Григорьева О. Н., Цзян Н.</i> Слова с семантическим компонентом 'город' в повести Ю. В. Трифонова «Дом на набережной»	26
<i>Куличева Е. В.</i> Вербализатор <i>дети</i> концепта <i>детство</i> в романе Ф. А. Вигдоровой «Семейное счастье»	34
<i>Ли Цинь.</i> Косвенные речевые тактики отказа от ответа и способы их реализации	43
<i>Лю Цзоянь.</i> Метафоризация лексических единиц с семантикой вкусового восприятия в китайском и русском языках	51
<i>Моспанова Н. Ю.</i> Эпитет как одна из особенностей идиостиля А. К. Толстого	63
<i>Норман Б. Ю.</i> Эмоциональные смыслы синтаксических моделей?	74
<i>Онипенко Н. К.</i> Семантика каузативных эмотивов и их функции в заголовках современных интернет-текстов	83
<i>Юдина Н. В., Ковалева Т. А.</i> Современная языковая политика Российской Федерации в оценке носителей русского языка XXI века	91

РАЗДЕЛ II. ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

<i>Литвиненко Н. А.</i> Роман Бернарден де Сен-Пьера «Поль и Виржини»: феномен эстетической переходности	100
<i>Павлова И. Б.</i> Мотивы воды и огня в романе-эпопее Л. Н. Толстого «Война и мир»	109
<i>Хомяков С. А.</i> Композиционная организация поэтического сборника «Белая стая» А. А. Ахматовой	121

РАЗДЕЛ III. РЕЦЕНЗИИ

<i>Бурмистрова С. В.</i> «Дело, взятое из души...»: о новой книге профессора В. А. Воропаева	128
---	-----

РАЗДЕЛ IV. НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Щедрина Н. М.</i> К 100-летию со дня рождения Фёдора Абрамова	131
--	-----

CONTENTS

SECTION I. LINGUISTIC STUDIES

<i>Yu. Balatskaya.</i> Phase Paradigmatics of Russian Verbal Phraseological Units.	6
<i>L. Voronina.</i> Questions Of The Relevance Of The Referent And The Referent Expression Of The Antecedent-Anaphoric Complex That Realizes The Semantics Of The Goal In Political Discourse.	16
<i>O. Grigorieva, N. Tszyan.</i> Words with a Semantic Component 'City' in the Story "House on the Embankment" By Y. Trifonov	26
<i>E. Kulicheva.</i> Verbalizer Children of the Concept of Childhood in F. Vigdorova's "Family happiness"	34
<i>Li Qin.</i> Indirect Speech Tactics of Refusal to Answer and Methods of Their Implementation . .	43
<i>Liu Zuoyan.</i> Metaphorization Of Lexical Units With The Semantics Of Gustatory Perception In Chinese And Russian	51
<i>N. Mospanova.</i> The Epithet as One of the Features of A. Tolstoy's Idiostyle.	63
<i>B. Norman.</i> Emotional Meanings Of Syntactic Models?	74
<i>N. Onipenko.</i> Semantics of Causative Emotives and Their Functions in the Headlines of Modern Internet Texts	83
<i>N. Yudina, T. Kovaleva.</i> Modern Language Policy of the Russian Federation in the Assessment of Russian Speakers in the 21 st Century.	91

SECTION II. LITERARY STUDIES

<i>N. Litvinenko.</i> Bernardin de Saint-Pierre's Novel «Paul and Virginie»: The Phenomenon of Aesthetic Transitivity.	100
<i>I. Pavlova.</i> Motives of Water and Fire in the Epic novel by L. Tolstoy "War and Peace"	109
<i>S. Khomyakov.</i> Compositional Organization of the Poetry Collection "White Flock" by A. Akhmatova	121

SECTION III. REVIEW

<i>S. Burmistrova.</i> "A Craft Taken from the Soul ...": About the New Book of Professor V. Voropaev	128
--	-----

SECTION IV. SCIENTIFIC LIFE

<i>N. Shchedrina.</i> To The 100 th Anniversary Of Fyodor Abramov's Birth.	131
---	-----